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ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL PLE DEL CONSELL 
COMARCAL DE L’ALT PENEDÈS DEL DIA 18 DE JULIOL DE 2019 

 
A Vilafranca del Penedès, a les 19.30 hores del dia 18 de juliol de 2019, es reuneix a 
la sala de sessions de la seva seu el Ple del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, amb 
la finalitat de celebrar sessió extraordinària amb els assistents ressenyats tot seguit: 
 
ASSISTENTS:   
Lluch i Llopart, Xavier PDeCAT  
Lluís Valls Comas, vicepresident primer PSC-CP  
Sergi Vallès Domingo, vicepresident segon PDeCAT  

Bosch Morgades, Jordi, vicepresident quart PDeCAT  
Servand Casas Mateo, vicepresident cinquè PSC-CP  
Cols Canals, Joan PDeCAT  
Gusi Amigó, Raimon PDeCAT  
Herráiz Pujol, César PDeCAT  
Martí Ràfols, José Maria PDeCAT  
Moreno Pascual, Sixto PDeCAT  
Ros Peirón, Llorenç PDeCAT  
Soler Mateu, Pere PDeCAT  
Casado Ruiz, Raül PSC-CP  
Edo Vargas, Francesc Xavier PSC-CP  
Martínez Alonso, Alfred PSC-CP  
Mérida López, Susanna PSC-CP  
Ramirez Burdalo, Lucas PSC-CP  
Romero Gamarra, Francisco PSC-CP  
Mascaró Bujaldón, Josefina ERC  
Pagès Pont, Pol ERC  
Baqués Capellades, Anna CUP-PA  
Peñafiel Hervás, Antonio ENTESA  

 
Gerent: Francesc Rosell Bascompte 
Interventor: Antoni Peiret de Antoni 
Actua com a Secretari: Xavier Rodado Honorato 
 
EXCUSEN ASSISTÈNCIA: 
Ramon Carbó Vert, vicepresident tercer PDeCAT  

Villanueva Pin, M. Carmen PDeCAT  

Martínez Bravo, Maria Filomena PSC-CP  

Jover Fontaine, Alexandre ERC  

Llop Fernàndez, Lluïsa Maria ERC  

Ribas Ferrer, Josep Maria ERC  

Sàbat Lluverol, Pere ERC  

Salguero Vidal, Jordi CUP-PA  

Santís Martí, Laia CUP-PA  

Díez de los Ríos Sánchez, Diego ENTESA  

Jiménez Morera, Carles PP  
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El president obre la sessió d’acord amb el punt de l’ordre del dia següent: 
 
 
 
Aprovar l’acta de la sessió anterior de 13 de juny de 2019. 
 
L’acta de 13 de juny de 2019, és aprovada per unanimitat dels consellers i les 
conselleres presents dels grups polítics comarcals del PDeCAT, del PSC-CP, 
d’ERC, de la CUP-PA i d’ENTESA. 
 
 
President: 
Disculpar als consellers i conselleres que no han pogut venir per diversos 
motius. 
Donat que és l’últim ple d’aquesta legislatura donaré la paraula aquí tingui 
ganes de dir alguna cosa. 
 
Antoni Peñafiel, Candidatures de L’Entesa – ICV - EUiA- EPM- VeC- 
(ENTESA): 
Simplement fer una miqueta de resum, balanç ja que és el darrer Ple de la 
legislatura i que aquelles persones que continueu desitjar-vos el millor dels 
encerts.  
Nosaltres, en aquesta legislatura no hem participat del govern comarcal i hem 
tingut encontres amb diversos temes però sí agrair que hi ha hagut sempre la 
disponibilitat i alhora de poder tractar els temes i que hi ha hagut una voluntat 
de poder buscar els espais. 
Entenem que el Consell Comarcal, ja ho vaig dir el primer dia, en el de 
constitució, és una institució que està molt limitada, que no té massa capacitat 
d’acció directe, és a dir, els recursos que li venen d’altres administracions i són 
molt directes i, per tant, la capacitat de fer del Consell Comarcal és limitada 
però sí que ens hagués agradat i ho hem dit i ha de ser un repte per a la 
propera legislatura que és que el Consell Comarcal de l’Alt Penedès la seva 
oportunitat és el poder incidir en debats que depenen d’altres administracions i 
en aquest sentit animar-vos a continuar a fer a servir aquest poder en el 
Consell Comarcal. Evidentment, com tota administració és més lenta que tots 
els canvis que succeeixen en la societat però no per això hem de deixar 
d’”apretar” i reivindicar que sigui el Consell Comarcal un espai de reivindicació 
de millora del Penedès i un espai més amable, sostenible i més adaptat a la 
gent que vivim. Moltes gràcies i igualment ens anirem trobant. 
 
 
 



ACTA NÚM. G1006-0007/2019 
P18072019 

 

 

3 

 
 

Alfred Martínez, Partit dels Socialistes de Catalunya – Coalició de Progrés 
(PSC-CP): 
Agrair els quatre anys de legislatura perquè el que hi he trobat aquí dins, ja 
sigui els que hi porten més temps o els més nous, com tècnics i demés, m’hi he 
sentit mot bé, molt a gust i realment amb suport, que hi he pogut treballar 
obertament i arrel d’aquí els resultats han estat i no em canso de repetir-ho, 
sense posar-me medalles, no hi crec, ja que els “velcros”, amb la humitat 
cauen, sinó que són els fets els que manen i que aquests fets serveixin per 
seguir llaurant, abonant la terra per recollir encara més fruits. Evidentment, 
m’estic referint a l’àrea conjunta que hem fet a l’Alt Penedès, única a Catalunya 
i única a tota la península i és aquí, on passo a demanar al senyor president, i 
evidentment al conseller que agafi l’àrea de mobilitat doncs ja que hem 
aconseguit aquesta àrea conjunta, signada per tots els alcaldes i votada per 
majoria absoluta en Ple, doncs seria encomanar que es seguís treballant fent el 
següent: 
Posar-se en contacte amb el Consell Comarcal del Garraf, el del Baix Penedès, 
el de l’Anoia i realment, aquestes quatre comarques quedin en una àrea 
conjunta. Ho tenim bastant fàcil ja que hem tingut moltes trucades de taxistes 
de les diferents comarques i d’altres comarques que amb el temps es tindria 
d’analitzar com Vallirana, Begues... però és el moment per fer que la taca d’oli 
per encara donar més bon servei a les persones ja que el servei públic 
d’autobusos, etc., és bastant feble per molt que es vulgui fer és caríssim i 
només alliberar el sector del taxi que es pugui moure per les quatre comarques 
donaríem molt més suport a les persones, persones grans, masies, etc. Cosa 
que encara sembla molt difícil ja no ho és perquè tenim els departaments de la 
Generalitat, Territori i Sostenibilitat, director com subdirector, els tenim 
totalment a favor nostre. El tema de l’AMTU estan a favor nostre i això, s’ha 
esbombat en aquesta comarca i en d’altres i ho tenim bastant a favor. Seria 
una tasca a encomanar, que es fes amb molt de carinyo des de Presidència. 
Seria una gran tasca al igual que ha passat en altres països, com Nova York, 
on els taxis blaus estan en l’entorn i al mig hi ha els grocs i això seria molt 
important per evitar competències deslleials en un sector on molta gent ha 
pagat molts diners per les llicències. Ho dic perquè ho crec, perquè ho he parit, 
no he anat a buscar notes de premsa perquè crec que no és necessari, el que 
es tracta és el resultat, que la gent es pugui moure i es pugui donar els serveis 
d’una comarca a altres. Gràcies per aquests minuts i bon estiu a tothom. 
 
Raimon Gusi, Partit Demòcrata (PDeCAT): 
Ara sí que vull fer un comiat ja que crec que serà bastant cert aquest comiat. 
Ho vull fer en general i, en part, en nom dels companys del meu grup que no 
seguiran però serà amb un to personal i polític. 
En primer lloc, salutacions en aquest dia tan sorprenent que hem triat per fer el 
Ple ja que em sona que va passar algo però bé, plego el 18 de juliol, algo per 
recordar. 
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Fonamentalment donar el meu agraïment a tots els consellers i conselleres, al 
personal del Consell Comarcal ja que sempre hi ha hagut bona relació i m’ho 
he passat bé.  
La meva ha estat una carrera “xusquera” perquè vaig començar portant 
joventut i després cultura, vaig evolucionar i em van fer portaveu, vicepresident 
i president i després he tornat avall. Vaig tornar a ser vicepresident, portaveu i 
cultura, ara ja puc plegar però em faltava una cosa que és Gent Gran i llavors 
ja plegaria amb total dignitat, hauria fet tota la col·lecció. 
Com a portaveu de PdeCAT vull destacar l’estabilitat institucional i la 
consolidació competencial, en els darrers anys hi ha hagut aquesta estabilitat, 
diguem-ne consolidant competències, hem acabat sent el que havíem de ser, 
una institució normalitzada. 
També assenyalar el sentit de la responsabilitat i el diàleg respectuós de tots 
els grups que hi ha hagut. Ho hem notat al Ple, a les Comissions i a les Juntes 
de Portaveus, realment hi ha hagut un diàleg i tothom ha assumit les seves 
idees però amb sentit de responsabilitat i de respecte pels altres cosa que és 
molt d’agrair i no passa a tot arreu. 
També comentar que sempre he intentat defensar els drets dels consellers del 
meu grup encara que això, m’hagi pogut portar algun malentès. 
Com a conseller de Cultura estic molt content per haver pogut ampliar, 
aprofundir amb el coneixement i estimar la comarca, les seves associacions i 
tots els municipis. Això és un bagatge personal que m’emportaré sempre. En 
aquest sentit, em xivaré de les dues últimes propostes que he fet, estan ben 
documentades i les he justificat bé i el president, que em sembla que 
continuarà, estarà bé rebre les meves propostes i portar-les a terme com deia 
el company Alfred, estic content perquè no són per Vilafranca, m’estalvio les 
crítiques, tampoc són per Sant Sadurní, no es pot estar a tot arreu. Ara són, el 
Premi Penedès per l’edició que finalment ha anat per un bon treball de premsa, 
de recull de premsa i documentació a Sant Quintí de Mediona, Pol Pagès 
estaràs content ja que en aquesta convocatòria moltes vegades us hi 
presentàveu i ara si hi ha hagut l’oportunitat. 
Després, el Concert de Nadal que el farem amb la Coral de la Granada a 
Torrelles de Foix.  
De manera que m’acomiado tractant bé els municipis mitjans – petits i que 
quedi clar que aquesta ha estat sempre la meva predisposició, dins de les 
possibilitats. 
Resumint, ens trobem en un moment polític, al marge dels esdeveniments 
diaris, en un moment on hem deixat feta una bona organització territorial, que 
sempre ha costat trobar-la però la tenim feta. Aquest país té una bona 
organització territorial, té uns ajuntaments, uns consells comarcals i una 
vegueria. Tot això, són uns instruments que si es desenvolupen poden donar 
molta força en el conjunt de Catalunya i aprofitar la potència del Penedès. 
Només dir-vos que us ho passeu molt bé, els que pleguin com jo i els que 
repeteixin, bon estiu i bona sort! 
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President: 
Moltes gràcies a tots els consellers que heu intervingut i els que no i penso que 
una miqueta ja s’ha dit tot i des d’aquesta presidència, el que sí que us puc dir, 
que vàries paraules de les que han sortit aquí he intentat tirar-les endavant, 
debat, diàleg, parlant la gent ens entenem és el mitjà que hem de fer servir per 
entendre’ns, estabilitat institucional, crec que s’ha portat a terme i seguint amb 
les paraules, amb més de feina, hi ha una feina feta amb el món del transport 
que s’ha de seguir, estic d’acord amb el conseller i estic d’acord amb les 
propostes del Raimon però hauré de deixar feina amb els consellers nous que 
vinguin perquè sinó no sé què farem. 
Gràcies a tots els consellers i conselleres per la feina que heu fet, gràcies per 
fer-ho tot tant fàcil perquè penso que en l’època que he estat de president ha 
estat una legislatura fàcil i acomiadar-vos i dissabte comença un nou consell 
que ha de caminar amb peu ferm i tenir el Penedès per davant de tot.  
Gràcies i aixequem la sessió. 
 
 
I sense més assumptes a tractar, el president aixeca la sessió quan són les 
20.00 hores, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 

El Secretari El president  
 
 
 
 
 

Xavier Rodado i Honorato Xavier Lluch i Llopart 
 
 
DILIGÈNCIA.- Faig constar, d’acord amb el preceptuat a l’art. 199.1.3 del 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, 
que l’acta transcrita comprèn 5 pàgines relacionades amb els números de la 1 
a la 5. 
 
El Secretari 
Xavier Rodado Honorato 
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